



**Holy Spirit
University
of Kaslik**

E-NEWSLETTER ... FROM INSIDE USEK
E-NEWSLETTER... L'USEK VUE DE L'INTÉRIEUR



QUOTE OF THE MONTH

“ LEARNING IS A TREASURE THAT
WILL FOLLOW ITS OWNER
EVERYWHERE. ”

Chinese proverb

CITATION DU MOIS

“ L'APPRENTISSAGE EST UN
TRÉSOR QUI SUIVRA SON
PROPRIÉTAIRE PARTOUT. ”

Proverbe chinois

EVENTS / ÉVÉNEMENTS

15TH TRADITIONAL FOOD FESTIVAL: ANGLOPHONE COUNTRIES THROUGHOUT HISTORY



The Holy Spirit University of Kaslik (USEK) organized its 15th Traditional Food Festival: Anglophone Countries throughout History.

This event, hosted by the Department of Human Nutrition and Dietetics of the Faculty of Agricultural and Food Sciences, took place on Wednesday, May 2, 2018.

[LEARN MORE
EN SAVOIR PLUS](#)

15E FESTIVAL DE LA CUISINE TRADITIONNELLE : LES PAYS ANGLOPHONES À TRAVERS L'HISTOIRE

ACHIEVEMENTS / EXPLOITS

USEK MASTER OF ARCHITECTURE DIPLOMA EQUIVALENT TO THE FRENCH DIPLOMA IN ARCHITECTURE

By decision of the French Minister of Culture on April 24, 2018, the Diploma of Master in Architecture awarded by the USEK Faculty of Fine and Applied Arts is recognized as the equivalent to the French Diploma in Architecture. This recognition is valid for a period of 5 years as of the 2015-2016 academic year. The French Diploma in Architecture allows its holder to practice as a salaried architect in France and offers the opportunity to enroll in the training course for graduate architects, which allows them to provide services in person. This training allows its holder to be enrolled in the national registry of architects and practice the profession as an independent architect.

LE DIPLÔME DE MASTER EN ARCHITECTURE DE L'USEK ÉQUIVALENT DU DIPLÔME D'ÉTAT D'ARCHITECTE FRANÇAIS

Par décision du ministre de la Culture le 24 avril 2018, le Diplôme de Master en Architecture de l'USEK est l'équivalent du diplôme d'État d'architecte français. Cette reconnaissance est valable pour une durée de 5 ans à compter de l'année académique 2015-2016. Le diplôme d'État d'architecte permet à son titulaire

L'Université Saint-Esprit de Kaslik (USEK) a organisé son 15e Festival de la cuisine traditionnelle : Les pays anglophones à travers l'histoire.

Cet événement, animé par le Département de Nutrition Humaine et Diététique de la Faculté des Sciences Agronomiques et Alimentaires, a eu lieu le mercredi 2 mai 2018.

LEARN MORE
EN SAVOIR PLUS

d'exercer en qualité d'architecte salarié en France et lui confère la faculté de s'inscrire à la formation conduisant à l'habilitation de l'architecte diplômé d'État à l'exercice de la maîtrise d'œuvre en son nom propre. Cette habilitation délivrée par l'État permet à son titulaire de s'inscrire à un tableau régional de l'ordre des architectes pour l'exercice à titre indépendant de la profession d'architecte.

UPCOMING EVENTS / ÉVÉNEMENTS À VENIR

June 5, 2018
GAIA Award 2018

June 8, 2018
USEK Alumni Day: Let's Reunite

June 12, 2018
Opening Ceremony of the Program:
Conservation, Restoration of Cultural
Property and Sacred Art

June 19, 2018
Start Cup 2018

Le 5 Juin 2018
Prix GAIA 2018

Le 8 Juin 2018
Journée des anciens de l'USEK : Let's
Reunite

Le 12 Juin 2018
Cérémonie de lancement du programme :
Conservation, Restauration des Biens
Culturels et Art Sacré

Le 19 Juin 2018
Start Cup 2018

USEK MEETINGS IN FRANCE: USEK IN THE PRESS LEBANON, FRANCE AND L'USEK DANS LA PRESSE CHRISTIENS OF THE EAST LES RENCONTRES DE L'USEK EN FRANCE : LE LIBAN, LA FRANCE ET LES CHRÉTIENS D'ORIENT



Under the patronage of the Eastern Christian Study Group of the National Assembly and with the collaboration of the Town Hall of the 16th arrondissement of Paris, the Holy Spirit University of Kaslik (USEK) organized a cultural conference entitled "USEK Meetings in France: Lebanon, France and Christians of the East".

This event took place on Friday, May 25, 2018, at the Town Hall of the 16th arrondissement of Paris, France.

Sous le patronage du groupe d'études des chrétiens d'Orient de l'Assemblée nationale et avec la collaboration de la Mairie du 16e arrondissement de Paris, l'Université Saint-Esprit de Kaslik (USEK) a organisé une activité culturelle intitulée : « Les rencontres

PATRONAL FEAST DAY 2018

On the eve of the Pentecost, May 19, 2018, a Solemn Mass was celebrated by Rev. Fr. Karam Rizk, First Assistant and Vicar General representing the Most Reverend Father Abbott Neemtallah Hachem, Superior General of the Lebanese Maronite Order and Chancellor of USEK. The mass, held in the John Paul II Amphitheater, was attended by the USEK community, officials and dignitaries as part of the USEK Patronal Feast Day. It was followed by the annual speech of the USEK President, Rev. Fr. Prof. Georges Hobeika. Below is the link to the press release published in L'Orient-Le Jour highlighting Fr. Hobeika's speech.

FÊTE PATRONALE DE L'USEK 2018

À l'occasion de la Fête Patronale de l'USEK, une messe solennelle présidée par le Révérend Père Karam Rizk, Premier Assistant et Vicaire Général, représentant le Révérendissime Père Abbé Neemtallah Hachem, Supérieur Général de l'Ordre Libanais Maronite et Chancelier de l'USEK, a été tenue le 19 mai 2018 à l'Amphithéâtre Jean-Paul II, en présence de la communauté de l'USEK ainsi que de hauts fonctionnaires et dignitaires. La messe a été suivie par le discours annuel du Recteur de l'USEK, R. P. Pr Georges Hobeika. Ci-dessous le lien vers le communiqué de presse publié dans L'Orient-Le Jour reprenant le discours de P. Hobeika.

de l'USEK en France : Le Liban, la France et les chrétiens d'Orient ».

Ce colloque a eu lieu le vendredi 25 mai 2018, à la Mairie du 16^e arrondissement Paris, France.

LEARN MORE
EN SAVOIR PLUS

BY THE OFFICE OF THE PRESIDENT / PAR LE RECTORAT

MISSION TO BRAZIL 2018 MISSION AU BRÉSIL 2018



The President of USEK, Rev. Fr. Prof. Georges Hobeika and a delegation from USEK went on a mission to Goiânia, State of Goiás, in Campinas, State of São Paulo and in the capital São Paulo, Brazil. The purpose was to take part in congresses, sign academic conventions and inaugurate a project of digitization of the heritage of Lebanese emigrants in Brazil/Latin America.

Goiânia - Rev. Fr. Hobeika and Prof. Hoda Nehmé delivered a lecture in the framework of the "IXth International Congress - Sciences of Religion" which was organized by the Pontifical Catholic University of Goiás – PUC, Goiás.

Brasília - Rev. Fr. Hobeika met with the Ambassador of Lebanon in Brazil, H.E. Mr. Joseph Sayah, with the aim of strengthening exchanges between USEK and Brazilian academic institutions.

Campinas - Rev. Fr. Hobeika was invited by the Archbishop of Campinas Airton Santos, Chancellor of the Pontifical Catholic University of Campinas – PUC, Campinas, and was received by the Archbishop and the President of PUC-Campinas Prof. Germano Regacci Junior. All three have signed the USEK-PUC-Campinas academic convention.

São Paulo - Rev. Fr. Hobeika inaugurated the Lebanese and Syrian Heritage Preservation Studio at the CCAB, through an agreement signed between the two institutions and which aims at collecting materials from the Lebanese and Syrian community existing in Brazil (newspapers, magazines, photos, documents...) for digitization and archiving in an international digital library that USEK is in the progress of establishing.

[For more info](#)

Le Recteur de l'USEK, Révérend Père Professeur Georges Hobeika et une délégation de l'USEK ont été pour une mission à Goiânia, État de Goiás, à Campinas, État de São Paulo et à la capitale São Paulo, Brésil, pour participer à des congrès, signer des conventions académiques et inaugurer un projet de numérisation du Patrimoine des émigrés libanais au Brésil/Amérique Latine.

Goiânia – Le R. P. Hobeika et Pr Hoda Nehmé ont donné chacun une conférence dans le cadre du « IXe Congrès International - Sciences de la religion » qui a été réalisé par l'Université Pontificale Catholique de Goiás – PUC-Goiás.

Brasília – Le R. P. Hobeika a rencontré l'Ambassadeur du Liban au Brésil, S. E. M. Joseph Sayah, dans le but de renforcer les échanges entre l'USEK et les institutions académiques brésiliennes.

Campinas – Le R. P. Hobeika était invité par l'Archevêque de Campinas Airton Santos, Chancelier de l'Université Pontificale Catholique de Campinas – PUC-Campinas, et a été reçu par l'Archevêque et par le Recteur de la PUC-Campinas Pr Germano Regacci Júnior. Ils ont tous les trois signé la convention académique USEK-PUC-Campinas.

São Paulo – Le R. P. Hobeika a inauguré le Studio de préservation du Patrimoine libanais et syrien à la CCAB, par une convention signée entre les deux institutions visant la collecte de matériels de la communauté libanaise et syrienne existant au Brésil (journaux, revues, photos, documents...) pour la numérisation et l'archivage dans une Bibliothèque internationale digitale que l'USEK est en train de former.

[Pour plus de détails](#)

FIND USEK



